
 

Referat forældrebestyrelsesmøde, Hørning Dagtilbud, tirsdag d. 1. 
november 2022 
 

Deltagere: 

Henning Nørskov, formand, Børnehuset Elgårdsminde 

Peter Nielsen, næstformand, Børnehuset Elgårdsminde 

Torben Hald, forældrerepræsentant, Børnehuset Elgårdsminde 

Anja Jepsen, forældrerepræsentant, Børnehuset Rosenvænget 

Bjørn Stålgren, forældrerepræsentant, Børnehuset Toftelunden 

Lars Jochumsen, forældrerepræsentant, Børnehuset Toftelunden 

Jannie Rønsholt, forældrerepræsentant, Børnehuset Toftelunden 

Sara Degn, forældrerepræsentant, Børnehuset Elmehøjen 

Finn Abrahamsen, Dagtilbudsleder, Hørning Dagtilbud 

 

Afbud: 

Dorthe Sander Olsen, personalerepræsentant, Børnehuset Toftelunden 

Jette Schultz, personalerepræsentant, Børnehuset Toftelunden 

Camilla Sabroe Pedersen, forældrerepræsentant, Børnehuset Skovkanten 

 

 

Punkt 1 - Godkendelse af dagsorden  
Dagsorden godkendt. 

 

Punkt 2 - Nyt fra bestyrelsen 

Opdatering angående henvendelse til Skanderborg Kommune 
Bestyrelsen afventer fortsat svar fra Skanderborg Kommune på deres henvendelse. Det er blevet 
bekræftet, at politikkerne har modtaget brevet. 

 



 

Punkt 3 - Nyt fra dagtilbudslederen  

Modulbyggeriet i Elgårdsminde og Toftelunden 
Der er en lovgivningsmæssig begrænsning på, hvor længe et modul/pavillon må stå. Der gives i 
første omgang tilladelse til 3 år, hvorefter der kan ansøges om yderligere 2 år. Da tiden for 
placeringen er overskredet, er der ansøgt om en forlængelse af begge pavilloner (både i 
Toftelunden og i Elgårdsminde). Denne forlængelse er givet til og med august 2023. Herefter skal 
det forventes, at de skal fjernes fra grunden. 

 

Byggeafdelingens vurdering af Elgårdsminde 
Der er blevet lavet en vurdering af bygningen i Elgårdsminde. Elgårdsminde kan fortsat benyttes til 
både vuggestue og børnehave. Hele bygningen er godkendt til dagtilbud.  

 

Punkt 4 - Nyt fra personalerepræsentanterne 
Der var ikke deltagelse af personalerepræsentanterne grundet sygdom. 

 

Punkt 5 - Sager til beslutning 
Ingen sager til beslutning. 

 

Punkt 6 - Sager til drøftelse 

Evaluering af udviklingskontrakten for 2022 
Udviklingskontrakten for 2022 blev kort besøgt. Dagtilbuddet er nået i mål med de fleste 
udviklingsmål. Der er dog fortsat fokus på at få lavet et foredrag for forældre i samarbejde med de 
kommunale skoler i Hørning. Dette skal aftales på et kommende distriktsmøde (samarbejde på 
tværs i Hørning). 

I udviklingskontrakten for 2022 opstilles der også en målsætning om at nedbringe vores 
sygefravær med et procentpoint. Det er vi endnu ikke helt i mål med, men fraværet er sænket 
med 0,6 procentpoint. Dette mål arbejdes der videre med i forbindelse med næste års 
udviklingskontrakt.  

Vidensklynge samarbejdet mellem alle specialinstitutioner i Skanderborg Kommune er netop 
startet op af Skanderborg Kommune. Det er derfor ikke muligt at evaluere samarbejdet i 
indeværende år. Målet kan eventuelt indgå i udviklingskontrakten for 2023. 

Rekruttering og fastholdelse af medarbejdere, samt højere uddannelsesniveau blandt personalet, 
har været et stort fokusområde i 2022. Dette vil fortsætte i 2023. Der er i øjeblikket store 
udfordringer med at finde kvalificerede medarbejdere i hele landet, herunder i Hørning og 
Skanderborg Kommune. 

 



 

Visionsmateriale for Hørning Dagtilbud 
Bestyrelsen blev præsenteret for det visionsmateriale, som blev udarbejdet på dagtilbuddets 
pædagogiske dag den 1. november 2022, hvor alle medarbejdere deltog. Processen med det 
videre arbejde foregår nu og frem til februar 2023. 

 

Forslag til kontraktmål for 2023 
Bestyrelsen foreslår, at vi, i forbindelse med indsatsen for at fastholde vores medarbejdere, skal 
have et større fokus på sociale aktiviteter for medarbejderne. Dette gerne i form af aktiviteter, 
som spænder bredt, så de rammer ind i alle livsfaser hos medarbejderne.  

Fortsat fokus på sygefravær, så der er så mange medarbejdere hos børnene som muligt. 

 

Punkt 7 - Eventuelt 

Ingen punkter. 


